
1/8

26 сентября 2024 г.

Ruská mikroelektronika se vynořuje z díry, do které
byla zahnána v 90. letech: růst o 35 % v první polovině
roku

putin-today.ru/archives/215855

Ne, ještě nejsme ani blízko k výrobě centrálních a grafických
procesorů se stejným výkonem jako procesory AMD, Intel a Nvidia, a
co je nejdůležitější, ještě jsme nedostali zařízení na výrobu těchto
procesorů, ale to neznamená, že je vše špatné, protože máme
Existuje výraz „Ten, kdo chodí, dokáže zvládnout cestu“ a rčení „Oči
děsí, ruce dělají“, které naše vláda přijala.

Určitě budeme vyrábět vlastní procesory zcela na našem vlastním
zařízení, zvláště když máme domácí vývoj.

Do roku 2022 jsme vyráběli poměrně výkonné centrální procesory
„Baikal“ a „Elbrus“, byť s využitím outsourcingového modelu v
továrně TSMC na Tchaj-wanu, i když s několikaletým technologickým
a výkonnostním zpožděním za těmi americkými, ale naším vlastním.

Jejich výkon je navíc pro počítače ve státních úřadech celkem
přijatelný. Jenže po zavedení sankcí nám Tchajwanci tyto procesory
odmítli vyrobit a dodat. Ať už jsou nyní vyráběny v čínské továrně,
historie mlčí.

Ale pro technologickou nezávislost potřebujeme vyrábět nejen
mikroprocesory, ale také celou řadu elektronických produktů,
například mikrokontroléry pro měřicí zařízení, mikroobvody pro
autoelektroniku a tak dále.

Náš radioelektronický průmysl nyní aktivně rozvíjí výrobu těchto
produktů, zatímco naši vědci dosud nevytvořili domácí litografii
(stepper) pro výrobu mikroprocesorů.

https://www.putin-today.ru/archives/215855
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Program rozvoje elektronického průmyslu byl schválen již v prosinci
2012 a nyní se v Soči otevřelo jubilejní desáté fórum
„Microelectronics 2024“, jehož prvního dne se zúčastnil premiér.

Samozřejmě, že rozvoj elektronického průmyslu dostal další silný
impuls od našich bývalých partnerů, kteří začali uvalovat sankce v
naději, že nás srazí na kolena.

Ruská vláda ale reagovala výrazným zvýšením podpory pro
mikroelektronický průmysl a zmírněním daňové zátěže.

Zde je to, co řekl Michail Mišustin o daňových pobídkách a
investicích v tomto odvětví, které je pro nás životně důležité:

 
Zavedli jsme například zvýhodněnou sazbu daně z příjmu, což
stimuluje průmysl, a také se snížily sazby pojistného. Jen v loňském
roce díky tomu získaly organizace zabývající se radioelektronikou
přes 70 miliard rublů.
Pokud v roce 2020 rozpočtové investice nepřesáhly 10 miliard rublů
v průmyslu, pak by do konce letošního roku měly překročit toto číslo,
kolegové, pozor, téměř 15krát.
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Celkem bylo během čtyř let od roku 2020 do roku 2024 z rozpočtu
přiděleno více než 430 miliard rublů.

Pojďme se nyní podívat, co zvláště zajímavého naše firmy na
výstavě představily.

1. Tým INEUM pojmenovaný po. I.S. Brook z holdingu
Ruselectronics představil na fóru Microelectronics 2024
programovatelné logické automaty a jednodeskový počítač založený
na procesorech Elbrus.

Produkty jsou určeny pro použití v různých průmyslových odvětvích,
včetně zařízení kritické infrastruktury.

Produkt se používá jako výpočetní modul na nosných deskách.
Zařízení je vytvořeno ve formátu Com Express Type 6 Compact, což
usnadňuje integraci modulu do různých automatizačních systémů.

Pro výrobce integrovaných obvodů výstava demonstruje import
nahrazující softwarový a hardwarový komplex pro návrh balení
serverových mikroobvodů založených na mikroprocesorech Elbrus v
rámci CAD systému "SRK".
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2. Na stánku Fyzikálního institutu P. N. Lebedeva Ruské akademie
věd představil generální ředitel FIAN Nikolaj Kolačevskij Mišustinovi
vakuový systém s první Paulovou iontovou pastí vytvořenou v
Rusku, která sloužila k vytvoření low-qubit (2 -5 qubit) kvantový
počítač a past na čipy pro další generaci škálovatelných kvantových
výpočtů (50–100 qubitů, plán 2025–2030).

Řekl, že tato technologie byla zvládnuta v Rusku.

Poznámka:

Tato iontová past je klíčovým prvkem 50qubitového iontového
kvantového počítače, jehož vytvoření oznámil šéf Rosatomu Alexej
Lichačev 23. září.
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Zdůraznil, že to znamená, že Rusko se stalo jedním ze světových
lídrů v oblasti kvantových technologií.

Vytvořený kvantový počítač je založen na unikátní technologii kudit,
kterou ruští vědci začali využívat jako třetí na světě, po Rakousku a
USA. V současnosti je nejvýkonnějším kvantovým počítačem v
Rusku univerzální kvantový počítač na iontové platformě s 50 qubity.
Je přístupný prostřednictvím cloudové platformy, jejímž
prostřednictvím lze spouštět základní kvantové algoritmy.

3. Výkonová elektronika

Generální ředitel Mikron JSC a Element Group of Companies
Gulnara Khasyanova řekla Mišustinovi o výkonové elektronice.
Zejména podle ní již byly uvolněny produkty, které řídí elektrický
pohon jaderného ledoborce Arktika, a podařilo se jim zcela vyhnout
substituci dovozu. „Elektrický pohonný systém je nyní zcela domácí,“
zdůraznila s tím, že Mikron JSC v této oblasti spolupracuje také s
ruskými železnicemi.

4. Geodetické vybavení
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JSC NIIMA Progress představila ukázky geodetických zařízení,
zejména připravovaného tuzemského geodetického komplexu.
Obsahuje vysoce přesný vícesystémový geodetický přijímač PRO-
GEO, satelitní přijímací anténu PRO-ANT, radiomodem v několika
verzích a software.

Fotografie komplexu z jiné výstavy konané v Bělorusku v červnu 2024.

Premiér se na to podíval a poznamenal

To je pro katastrální inženýry velmi důležité. Vše bylo zakoupeno v
Číně, vše bylo dovezeno. Němec Oskarovich [Gref, šéf Sberbank] ví
z první ruky. Když jsme před mnoha lety vytvářeli katastrální
inženýry, snažili jsme se je vybavit vším potřebným. Od teodolitu, od
triangulace jsme se dostali k moderní elektronice. Dnes se v této
oblasti pomalu dosahuje suverenity.

5. Během návštěvy výstavy Ilja Ivancov, prezident společnosti
zabývající se vývojem mikroelektroniky, ukázal předsedovi vlády
32bitový mikrokontrolér s velmi nízkou spotřebou, který bude
splňovat potřeby v Rusku pro měřicí zařízení.
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Poznamenal, že se jedná o velmi velký trh – v Rusku se ročně vyrobí
více než 4 miliony měřicích zařízení.

Ukážu vám také několik dalších zajímavých screenshotů s ruskými
produkty z tiskové zprávy o této výstavě:

Ruská elektronika je nyní nucena se vyvíjet za podmínek
bezprecedentního sankčního tlaku, umělých bariér a nezákonných
omezení. Přístup ke globálnímu vývoji byl zablokován a stále na
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něm existuje závislost, což znamená, že musíme dělat vlastní věci,
zajistit si svou technologickou suverenitu.

Mishustin poznamenal, že v první polovině roku 2024 se objem
výroby elektroniky a optických produktů zvýšil o 35 % ve srovnání se
stejným obdobím roku 2023.

Jak vidíte, přátelé, v tak těžkých podmínkách se naše
mikroelektronika naopak dostala z díry, do které ji efektivní manažeři
90. let minulého století nahnali a zahájila prudký rozvoj.

A zatímco náš průmysl a dokonce i mikroelektronika jsou na
vzestupu, západní politici jako Olaf Scholz dál vyprávějí svým
spoluobčanům pohádky, že Rusko nemá budoucnost.

Naopak, Rusko má nyní před sebou rozvoj a prosperitu a spoléhá se
na svou zdrojovou, vědeckou, konstrukční, inženýrskou a
technologickou základnu.

Vypněte emoce, zapněte mysl 
 https://dzen.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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